
Faber: VGČ i VMO počinju se približavati građanima!
Iako se o reformi mjesne samouprave govorilo još za vrijeme mandata pokojnog gradonačelnika Milana
Bandića, njenu provedbu u praksi još ćemo morati pričekati

Na posljednjim izborima za mjesnu samoupravu platforma Možemo aktualnog gradonačelnika

odnijela je pobjedu u 16 gradskih četvrti od njih 17. Razgovarali smo s predsjednikom Vijeća

gradske četvrti Donji Grad, Robertom Faberom, koji je, osim u situaciju u svojoj četvrti, dobro

upućen i u planove Grada Zagreba oko mjesne samouprave. Objasnio je i što je zapravo posao

predsjednika vijeća gradske četvrti i same gradske četvrti.

-Posao predsjednika Vijeća gradske četvrti je obrađivanje komunalne problematike. Praćenje

situacije da se poboljša standard i kvaliteta života u gradskoj četvrti. To su nekako osnovne stvari

kojima se bavimo. Zaprimaju se zahtjevi od mjesnih odbora, vijeće gradske četvrti to razmatra,

koliko je opravdano, koliko nije opravdano, koje su naše mogućnosti. Sve to onda treba staviti u

Plan malih komunalnih aktivnosti. Komuniciramo i s građanima, njihovi zahtjevi se zaprimaju,

komuniciramo s njima i što je u našoj nadležnosti, što nije u našoj nadležnosti – objasnio je

Faber.

Ističe kako je upravo promet jedna od glavnih tema oko koje građani kucaju na vrata gradske

četvrti.

-Vrlo često nam dolaze pritužbe na brzu vožnju u Donjem Gradu. Građanima objašnjavamo da to

nije u našoj ingerenciji, to je u ingerenciji MUP-a. Promet u mirovanju je u ingerenciji Grada i tu

možemo nešto napraviti. Tako da je vrlo važno građanima objasniti što možemo, a što ne –

dodao je Faber.

Autor Margarita Weisz  - 18/12/2022

https://www.zagrebancija.com/author/margarita/
https://www.zagrebancija.com/author/margarita/
https://www.zagrebancija.com/wp-content/uploads/2022/12/image_123986672-scaled.jpg
https://www.zagrebancija.com/wp-content/uploads/2022/12/image_123986672-scaled.jpg


A građani su počeli češće dolaziti sa zahtjevima u vijeća gradskih četvrti i vijeća mjesnih odbora,

što znači da vijeća ipak postaju sve prepoznatljivija građanima.

-Vrlo često građani nisu sigurni tko je u ingerenciji za određeni problem. Mi kao Vijeće gradske

četvrti nekad neke stvari ne možemo riješiti. Neprepoznatljivost vijeća gradskih četvrti i mjesnih

odbora možda dolazi iz prijašnjih vremena. Mnogi ljudi koji su sada došli u vijeća mjesnih odbora

i vijeća gradskih četvrti, vidjeli su da se primjerice, e-mailovi, uopće nisu koristili. Sad se to

konačno počelo korisiti, počela je neka komunikacija s građanima. Ne možemo baš na sve

odgovoriti, ali uspio se uspostaviti nekakav kontakt- izjavio je predsjednik Vijeća gradske četvrti

Donji Grad.

Osim toga, neki mjesni odbor češće i organiziraju neke stvari, te se na taj način sve više

približavaju građanima.

-Spomenut ću Mjesni odbor Petar Krešimir IV. Tamo su organizirali i koncert Glazbene škole Eli

Bašić, organizirali su isto tako teatar Pokoloko i to je bilo dosta posjećeno. Mjesni odbor Matko

Laginja recimo, je sada prikupio kontakte ljudi koji su na tom terenu, proaktivno su krenuli

prema ljudima, organizirali su sastanak na koji su ljudi zaista došli, iznosili svoje probleme,

raspravljalo se o tome. Bio sam ondje, nekad ljudi dođu ljuti zbog dugogodišnjeg nerješavanja

problema, no kad se s njima porazgovara, kad im objasnite što je realno, a što nije, atmosfera

postane jako konstruktivna. Mjesni odbor Trnjanska Savica primjerice jako dobro radi, jako dobro

komuniciraju s građanima, organiziraju izložbe, privlače građane na taj način. Od tog smo

mjesnog odbora čak dobili i razne inicijative na skupštinske odbore. Dakle, oni komuniciraju i s

građanima i s višim instancama. Mislim da se napokon stvari pokreću. Nisu naravno svi mjesni

odbori jednako aktivni, ovisi i o ljudima koji su u mjesnim odborima jer većina tih ljudi je

zaposlena. Ali mislim da je definitivno bolje nego što je bilo prije- ispričao je Faber.

Ali problema u mjesnoj samoupravi još je dosta, svjestan je toga i Faber, no neke veće promjene,

teško će biti ostvarive u ovom mandatu.

-Ovlasti za sada nisu onakve kakve bi možda trebale biti. Možda je sve previše centralizirano

prema Gradu. Neke bi se stvari trebale spustiti na razinu vijeća gradskih četvrti i vijeća mjesnih

odbora, a sada već uviđamo koji su nam problemi, pa ćemo Gradu moći dati neke inpute na koji

način možda posložiti mjesnu samoupravu. Ali to je nešto što će biti tek za idući mandat. Mi sada

ne možemo promijeniti ni broj mjesnih odbora, primjetili smo da je broj mjesnih odbora

„pregust“ i neracionalan, ali to je nešto što mi sada možemo pripremiti i napraviti za sljedeći

mandat- ili nama ili nekome drugome tko osvoji vlast- zaključio je Faber.

Iako se o reformi mjesne samouprave govorilo još za vrijeme mandata pokojnog gradonačelnika

Milana Bandića, njenu provedbu u praksi još ćemo morati pričekati.
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